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Milí spoluobčané,
stává se velmi často, že věnuji

své „Slovo starosty“ ohlédnutí za
některou z běchovických událostí
a také výhledu do nejbližší bu-
doucnosti. V tomto případě udě-
lám malou výjimku. O prvním ha-
sičském plese po 38 letech se
dočtete v samostatném článku,
a já mohu jen konstatovat, že se prostě povedl.

Rád bych se věnoval výhledu pro rok 2011 v kontex-
tu investic, a tedy toho, co nás čeká nového – řekněme
viditelného.V první řadě je to dokončení akcí, které jsou
již delší dobu rozestavěny, a které nemohly být dokon-
čeny z valné většiny případů kvůli nevhodným klimatic-
kým podmínkám. Dočkat bychom se tak měli již dlouho
slibovaného sběrného dvora a dokončení zateplení bu-
dovy základní školy. Usilovat budeme o získání pro-
středků na rekonstrukci budovy bývalé restaurace Ko-
runa, výstavbu nové cvičebny ve Sportovním areálu Na
Korunce, rekonstrukci domu č. p. 8 na křižovatce a pře-
stavbu výdejny jídel ve školce na samostatnou kuchyni.
Zcela nově pak budeme žádat o finance na projekt mul-
tifunkčního dětského hřiště „Pod Jeleňákem“.

O posledním zmíněném pár slov navíc. Jak již název
napovídá, mělo by se jednat o prostor s mnoha mož-
nostmi volnočasového vyžití. Předpokládáme, že by se
ve zmíněném prostoru mělo realizovat plnohodnotné
hřiště pro nohejbal, volejbal i tenis. K dispozici by měl být
nový prostor pro přesun skateparku od tělocvičny ve
Sportovním centru Běchovice. Děti by měly mít možnost
projet se na novém dopravním hřišti (v Běchovicích do-
sud nerealizovaném), a ve zbytku prostoru bychom chtě-
li rozmístit prvky dětských hřišť pro děti od nejmenších
po náctileté.S úpravou plochy by souvisely i sadové a za-
hradnické úpravy. Projekt nemá jinou ambici, než doplnit
nabídku volnočasového vyžití o prvky, které v Běchovi-
cích dosud nejsou a nebo jsou nevhodně umístěny.

Závěr Slova starosty věnuji krátce zimní údržbě. MČ
nově investovala do techniky vhodné zejména pro
zimní údržbu chodníků. Od února bychom tedy měli
být schopni udržovat 90 % všech chodníků v naší MČ.
Stále však platí, že jakýkoli nedostatek je třeba ozná-
mit, aby mohl být odstraněn. Proto prosím, při zjištění
jakýchkoli nedokonalostí, kontaktujte správu majetku
a investic úřadu MČ, tel: 281 028 617.

V měsíci únoru se pak společně potkáme na akci Ma-
sopustní den. Přijďte se s dětmi podívat na staročeskou
zabíjačku (prasátko se nebude zabíjet na místě), maso-
pustní masky, a svézt se na povoze taženém koňmi. Za-
čínáme v sobotu 26. února v 9 hodin ve Sportovním
centru v Běchovicích u sokolovny.

Ondřej Martan
Váš starosta

Přes 200 lidí mělo možnost vychutnat si tanec
na běchovických parketách
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ZASTUPITELSTVO, RADA – Ú¤AD Mâ

INFORMACE z jednání Rady MČ Praha - Běchovice

na svém 1. jednání dne 16. 11.
2010 RMČ mimo jiné projednala:

• jednací řád RMČ
• rekonstrukci plotu Sportovního centra Běchovice
• nutnou investici do pánských toalet v tělocvičně
• provedení nutných víceprací na rekonstrukci Zá-

kladní školy Praha - Běchovice
• prodloužení smlouvy s firmou Vodafone, a.s. na zá-

kladnovou stanici na budově Základní školy Běcho-
vice

• pověření JUDr. Ondřeje Tošnera zpracováním od-
volání proti územnímu rozhodnutí na SOKP 511

na svém 2. jednání dne 30. 11. 2010 RMČ mimo
jiné projednala:
• peněžitého daru pro rodičovské centrum NEPOSE-

DA o.s.
• přijetí provizoria rozpočtu pro rok 2011
• vytvoření harmonogramu zasedání výborů ZMČ

Praha - Běchovice

• odsouhlasení víceprací na zateplení budovy ZŠ Bě-
chovice

• složení komisí RMČ Praha - Běchovice 

na svém 3. jednání dne 14. 12. 2010 RMČ mimo
jiné projednala:
• poskytnutí příspěvků na akce a na činnost z rozpo-

čtu MČ Praha-Běchovice
• pověření člena RMČ k odsouhlasování věcné správ-

nosti čerpání příspěvků na akce a na provoz z roz-
počtu MČ

• zakoupení vybavení ZŠ Praha - Běchovice
• schválení čerpání prostředků MŠ Čtyřlístek Praha -

Běchovice
• uzavření smlouvy o dílo na zimní úklid chodníků
• určení zástupce MČ ve společenstvích vlastníků
• uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytu v ne-

movitosti č.p. 479 na prodloužení doby nájmu
• provedení změny organizačního řádu a stanovení

počtu zaměstnanců zařazených do ÚMČ

SBùR STAR¯CH AUTOLÉKÁRNIâEK

ÚMČ Praha 21 oslovil humanitární mezinárodní organizaci ADRA, která poskytuje pomoc lidem v nouzi
a zapojil se tak do sběru starých autolékarniček. Jelikož musí mít každý vlastník vozidla od 1. ledna 2011
novou autolékarničku, nabízí se tak možnost odevzdání staré nepoužité autolékárničky na úřadě a tím po-
moci obyvatelům v Keni, pro které je sbírka určena.

Bohužel, ne celý obsah lze do Keni odvést, vybírají se pouze:

• chirurgické rukavice 
• neotevřený obvazový materiál (obinadla, obvazy, gázové

čtverce, náplasti a trojcípé šátky).

Tento materiál se vybírá v neporušených obalech a ne starší než vyrobený 2005.

Zbývající obsah lze bezplatně odložit do jakékoliv lékárny. Každá lékárna má speciální nádobu na odlože-
ní nepoužitých léků a jiného zdravotnického materiálu. Více informací o této pomoci se dozvíte na
http://www.adra.cz/adra/cz/sber-autolekarnicek/, zároveň tam naleznete i aktuální seznam sběrných míst.

Kdo bude mít zájem pomoci, dostavte se na:

ÚMČ Praha 21, Staroklánovická 260, 190 16 Praha 9 - Újezd nad Lesy.
Nádoba je umístěna vedle okýnka podatelny.

úřední hodiny podatelny: po a st 8:00 – 12:00 13:00 – 17:30 hod 
út a čt. 8:00 – 11.30 13:00 – 15:00 hod 
pá 8:00 – 12:00

Děkujeme Vám, že pomáháte.

☞pokračování na straně 3
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• uzavření smlouvy o dílo na dodávku a montáž pik-
nikových zastavení 

na svém 4. jednání dne 21. 12. 2010 RMČ mimo
jiné projednala:
• uzavření dodatků ke smlouvám o dílo na provedení

víceprací a prodloužení doby plnění se společnost-
mi FANSTAV a INGBAU na akci ZŠ Praha - Bě-
chovice a se společností STARKON JIHLAVA CZ
na akci SPORTOVNÍ AREÁL NA KORUNCE DO-
STAVBA OBJEKTU SO 01 – SOCIÁLNÍ ZÁZEMÍ na
provedení víceprací a prodloužení doby plnění

• revokaci usnesení 018/02/10 ze dne 30. 11. 2010
na ustavení komisí Rady MČ Praha - Běchovice
a jmenování předsedů a členů komisí 

• uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věc-
ných břemen s Ředitelstvím silnic a dálnic ČR

v rámci výstavby automatického sčítače dopravy
v ulici Českobrodská 

• koupi zametacího stroje TERA 1 pro zimní úklid
chodníků  

• rozpočtové změny MČ Praha - Běchovice
• uzavření smlouvy o dílo na zpracování projektové

dokumentace „Snížení imisní zátěže omezením
prašnosti z plošných zdrojů, výsadba a regenerace
izolační zeleně“ se společností KVS - Projekt, s.r.o.

na svém 5. jednání dne 4. 1. 2011 RMČ mimo jiné
projednala:
• přijetí hasičského automobilu CAS K-25 L do ma-

jetku MČ Praha - Běchovice

tajemnice ÚMČ Praha - Běchovice 
Mgr. Jitka Šnajdrová 

Vážení spoluobčané Běchovic,
především bychom chtěli Vám všem dodatečně po-

přát vše nejlepší v novém roce, hlavně štěstí a zdra-
ví, které všichni potřebujeme. Dovolte, abychom Vám
zároveň při této příležitosti, byť trochu opožděně, po-
děkovali za hojnou účast v podzimních komunálních
volbách a především těm voličům, kteří dali svou dů-
věru a hlas kandidátům na volebním lístku č. 1 pod
hlavičkou strany Zelených.

Jelikož jsme všichni v komunální politice nováčky
bez politické příslušnosti a zkušenosti a především
bez jakékoliv finanční podpory předvolební kampaně;
považujeme náš volební výsledek za nečekaný ús-
pěch, který nás výrazně potěšil. Jak bezpochyby víte,
z patnácti zastupitelů jsme získali celou jednu třetinu,
tedy 5 zastupitelských míst.

Na základě tohoto výsledku voleb jsme zahájili jed-
nání se zástupci zbývajících dvou úspěšných stran,
a to prvotně se stranou TOP 09.

Přestože jsme s lídry uskupení TOP 09 měli před
volbami ústně sjednanou dohodu o povolební spo-
lupráci, rozhodl se těsně po volbách lídr TOP 09,
pan Michal Jiřík, postupovat jinak. TOP 09 získala
3 zastupitele – v součtu s nimi bychom tedy měli
v 15 ti členném zastupitelstvu sice těsnou, ale vět-
šinu. Byli jsme připraveni podpořit pana Jiříka na
místo starosty, neboť takto se presentoval před vol-
bami nám i všem voličům. On však po volbách ko-
alici s námi odmítl, s odkazem na názor své člen-
ské základny a na názor nadřízené stranické
organizace. Zdůvodnil to tím, že volební výsledek je
příliš těsný a že je nyní zavázán vyjednat koalici se
silnějším partnerem, tedy se stranou ODS, která
získala 7 zastupitelských míst. Jakékoliv naše dal-
ší pokusy o koalici s TOP 09 tedy bohužel selhaly,
přestože náš program a program TOP 09 byl na 
letácích téměř totožný a vůči ODS opoziční. Návrh

– že bychom starostu vybrali ze svých řad a TOP
09 by jej podpořila, rovněž nebyl z jejich strany 
přijat.

Tento pro nás překvapivý vývoj nás vedl ke snaze
korektně a vstřícně jednat o možné koalici i s dosud
vládnoucí ODS. Náš program byl sice vůči ODS opo-
ziční, přesto jsme se o koaliční dohodu pokusili. Jed-
nali jsme s ODS o jednotlivých bodech našich pro-
gramů a pokoušeli jsme se docílit vzájemného
kompromisu a spolupráce. Vedlo nás k tomu vědomí,
že jsme ve volbách skončili na druhém místě, náš
mandát je jen o něco málo slabší než mandát místní
ODS a že bychom tedy rádi v zájmu svých voličů měli
reálný podíl na vedení MČ. Jednalo se především
o obsazení míst v nově vznikajícím výkonném orgá-
nu MČ – jímž je od tohoto volebního období 5 členná
Rada MČ. (Na tuto Radu MČ přešly nyní některé pra-
vomoci starosty a tato zasedá pravidelně a dle záko-
na neveřejně).

Také jsme lídrům ODS i TOP 09 navrhovali mož-
nost, abychom spolupracovali všichni, abychom
stvořili velkou koalici a aby nově vzniklá Rada MČ
byla obsazena poměrným způsobem – s ohledem
na reálné volební výsledky. (Tedy v 5 členné Radě
jsme navrhli: 2 ODS včetně starosty, 2 Zelení a 1
TOP 09). Neuspěli jsme ani s tímto poměrným ná-
vrhem. Výsledek již znáte: ODS a TOP 09 uzavřeli
koalici, v jejímž rámci ODS získala místo starosty,
TOP 09 místostarostu a společně obsadili i všech-
na zbylá místa v Radě MČ. 10ti členná většina v za-
stupitelstvu jim toto umožnila. Nemáme tedy v Radě
MČ žádného svého zástupce a v zastupitelstvu
jsme se ocitli v roli opozice, jejíž návrhy mohou být
vládnoucí 10 ti člennou koalicí bohužel vždy přehla-
sovány.

Coby opozice jsme získali jedno místo ve finanč-
ním výboru a dvě místa v kontrolním výboru, kde nám
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byl vládnoucí koalicí vstřícně přenechán i předsed-
nický post.

Za této situace jsme se domluvili, že se vynasna-
žíme být co nejkonstruktivnější opozicí a budeme se
v diskuzi s vládnoucí koalicí pokoušet prosazovat jed-
notlivé body našeho programu a nikoliv pouze kriti-
zovat veškeré návrhy koaličního uskupení. Budeme
se v rámci možností snažit prosazovat náš volební
program, se kterým jste měli všichni možnost se de-
tailně seznámit a na základě kterého jsme získali náš
poměrně silný mandát.

Již nyní vnímáme, že se nebude jednat o jednodu-
chou cestu, na kterou jsme se vydali. Proto prosím
buďte trpěliví, zatím nás stále neopouští optimismus,
že se podaří alespoň ve stěžejních bodech našeho
programu dosáhnout vytyčených cílů.

Jednoznačnou naší prioritou je řešení vážných pro-
blémů souvisejících s velkými plánovanými stavbami
na našem katastrálním území.

Díky nedostatku informací máme u některých spo-
luobčanů bohužel pověst jakýchsi nezodpovědných
bojovníků proti potřebné a očekávané Přeložce Čes-
kobrodské silnice.

Rádi bychom toto uvedli na pravou míru a vzhle-
dem k vážnosti věci se pokusíme zorganizovat infor-
mační sešlost občanů k tomuto tématu. Nejsme ne-
zodpovědní bojovníci proti pokroku, naopak – máme
zájem na moudrém a efektivním řešení dopravních
problémů Běchovic. Nicméně nyní jsou velké doprav-
ní stavby na našem území naplánovány v takovém
rozsahu, že by nynější problémy málo řešily a přitom
by významně zhoršily životní prostředí, pohodu byd-
lení i ceny nemovitostí prakticky na území celých Bě-
chovic (I i II). Nyní chystaná Přeložka Českobrodské
silnice má parametry Štěrboholské spojky (a tudíž
i obdobnou produkci hluku a zplodin), transitní dálni-
ce mezi Běchovicemi II a Dubčí má být 6 proudá a při-
vedla by do našeho území (i na Přeložku) obrovské
objemy transitní kamionové dopravy navíc (které zde
nyní vůbec nejezdí). Plánovaná dálniční křižovatka
u Běchovic II má rozměry křižovatky u Lahovic/Zbra-
slavi a zatím neexistuje věrohodná možnost jak ji od-
hlučnit. Hrozí zde dopravně nejzatíženější místo v ČR
a emise zplodin by byly rovněž hrozivé. Poblíž centra
Běchovic I krajský územní plán Prahy pro změnu plá-
nuje velké železniční stavby. Vytížená trať na Kolín by
zde měla mít doleva odbočku – vysokorychlostní trať
na Brno a Vídeň. Dále se zde těsně za tratí u Běcho-
vic I prosazuje odstavné vlakové nádraží Sever a dr-
tička železničních svršků. V důsledku nevhodného
územního plánování Prahy dochází tudíž k situaci,
kdy Běchovicím vážně hrozí, že se stanou hlukově
a emisně přetíženým ostrůvkem domů mezi obrov-
skými silničními a železničními stavbami. Tomu by-
chom rádi zabránili. Snažíme se prosadit jen taková
dopravní řešení, která by občanům již dnes hlukem

postiženým pomohla, nikoliv jen problém přesunula
jinam a způsobila mnohé další. Snažíme se již delší
čas dělat všemožné kroky k tomu, aby souhrn všech
plánovaných dopravních staveb na našem území byl
posouzen v celkové souvislosti – aby se posoudily vli-
vy na životní prostředí všech těchto plánovaných pro-
jektů najednou. Doposud byly tyto stavby posuzová-
ny a připravovány odděleně! Tudíž celkový jejich
souhrn a jeho vliv na naše životy nikdy nebyl posou-
zen! To by se nám a našim dětem mohlo v budouc-
nosti velice vymstít.

Nezbývá nám nyní než činit i rozličné právní kroky
a snažili jsme se (jako soukromé osoby, někteří jako
členové občanského sdružení a nyní i jako zastupite-
lé) přesvědčit o nutnosti a správnosti těchto kroků
i vedení MČ Běchovice. S různými výsledky. Zatím je
značná část nákladů souvisejících s různými konzul-
tacemi a odvoláními ponechána na bedrech několika
málo občanů, kteří na tyto aktivity vydávají kromě své
práce a času již dnes i několikatisícové částky z vlast-
ních zdrojů. Zatím posledním takovým případem je
žaloba proti Zásadám územního rozvoje Prahy (=
krajský územní plán Prahy), podaná v prosinci 2010
několika soukromými osobami a občanským sdruže-
ním k Nejvyššímu správnímu soudu. Za tuto jsme za-
tím (občané) zaplatili 23.800,-Kč a dalších zhruba
5.000,-Kč doplatíme, pokud bude úspěšná. Radnice
v případě této žaloby zvolila odklady a vyčkávací stra-
tegii a tak doufáme, že alespoň v případě našeho ús-
pěchu by se mohla na nákladech spolupodílet, neboť
úspěch této žaloby je v zájmu celých Běchovic.
O spoluúčast radnice na dalších potřebných krocích
se budeme nadále pokoušet a věc vysvětlovat a ob-
hajovat jak před koaličními zastupiteli, tak před vše-
mi občany, kteří projeví zájem. Výše uvedené nákla-
dy jsou pro soukromé osoby citelné, v obecním
rozpočtu by byly poměrně malou položkou a vydanou
na bohulibé cíle.

Více než radnici podařilo se nám nyní o vážnosti si-
tuace přesvědčit své spoluobčany (převahou v Bě-
chovicích II) a mnozí nám již na uvedené náklady
alespoň menší částkou přispěli, za což jim i touto ces-
tou velice děkujeme.

Všechny občany bychom pak tímto chtěli vyzvat
k bližší spolupráci, protože další osud a směřování
obce se týká nás všech, nikoliv jen pouze hrstky "vy-
volených". Proto i v případě jakýchkoliv námětů či
postřehů se nebojte využít našich kontaktů, které
jsou dostupné třeba na webových stránkách místní-
ho úřadu.

Nezávislí zastupitelé, kteří kandidovali na kandidátce
Strany zelených 

Mgr. Michal Němec, Dr. Petra Šubrtová,
Hana Kratochvílová, Ing. Miroslav Mevald,

Petr Janouš 
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NOVINKY A ZAJÍMAVOSTI Z BùCHOVIC

Mezi horké novinky v běchovickém dění patří
i zcela nový kamerový systém napojený přímo
na městskou policii. Pořízení kamer není zdale-
ka lacinou záležitostí. Jedno "oko" s instalací
a připojením na optické kabely obnáší statisíco-
vou investici. O to více jsme byli rádi, když se po-
dařilo Běchovice zařadit do seznamu MČ,
v němž jsou zapsány právě ty MČ, ve kterých bu-
dou instalovány kamery s nepřetržitým dohle-
dem.

Kamerový systém v Běchovicích zatím čítá 3
kamery s možností monitoringu prostoru v úhlu
360 stupňů a velice ostrým viděním i v nočních
hodinách. Vytipována byla místa s potenciálně
nejvyšším počtem pohybujících se osob nebo
s největším nápadem trestné činnosti. První ka-
meru tedy najdete na stávající budově úřadu MČ,
druhou na lampě veřejného osvětlení na zastáv-
ce MHD Běchovice a třetí u přechodu pro chod-
ce přes Českobrodskou u Sportovního centra
Běchovice.

Kamery fungují již od konce roku 2010, a vě-
říme, že výraznou měrou přispějí nejen k odha-
lení pachatelů jakékoli i drobné trestné činnosti,
ale zejména ke zvýšení pocitu bezpečí všech ob-
čanů.

Ing. Ondřej Martan
starosta

„Oči“ nad Běchovicemi 
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Od začátku roku se Bě-
chovicemi proslýchá leda-
cos o osudu běchovické
pobočky České pošty s.p..
Ptali jsme se přímo na Ře-

ditelství České pošty s.p. a věc se má tedy takto:
Od začátku roku 2011 se největší změna provozu

týká roznosu listovních zásilek. Roznos nově zajiš-
ťují listonoši a listonošky z MČ Praha-Dubeč. Důvo-

dem je program zefektivnění a centralizace posky-
tování služeb, který má Česká pošta s.p. již déle
v plánu.

Provoz pobočky České pošty s.p. v Běchovicích se
omezovat nebude! Tuto informaci nám potvrdil  ředi-
tel regionu ČP s.p. Ing. Jindřich Outlý, který má na
starosti rozvoj pobočkové sítě.

Jiří Klůna
radní a zastupitel MČ

Vážení pacienti a rodiče,
dne 21. ledna 2011 jsem po krátké schůzce s pa-

nem starostou navštívil prostory ordinace v budově
nové mateřské školy v Běchovicích. Plánujeme pře-
stěhování nejpozději do konce března 2011. Nejde
ale pouze o nastěhování do nových prostor. Každé
zdravotnické zařízení, při jakékoli změně, musí splnit
celou řadu administrativních podmínek, i když se stě-
huje jen několik metrů, jako je to v našem případě
(souhlas hygienické stanice, likvidace odpadu, smlou-
vy s dodavateli energie a vody, telekomunikační služ-
by a zejména znovu dodatky smluv se všemi zdra-
votními pojišťovnami…).

Zatím jsou místnosti prázdné. Chtěl bych ordinaci vy-
bavit novým nábytkem – podobně jako tomu je v Dol-

ních Počernicích, abyste se cítili
v nových prostorách lépe.

Pro mne i sestřičku by bylo
nejjednodušší ordinovat pouze
v jedné ordinaci v Dolních Po-
černicích, ale chápu, že by to
pro některé pacienty mohlo být
složité. Žádám Vás tedy o trpě-
livost, pokud se někde vyskytne problém. Ordinační
doba bude beze změny – zatím v původní ordinaci.
Jakmile bude jasný termín stěhování, budeme Vás in-
formovat.

Děkuji panu starostovi za vstřícný přístup.

MUDr. Jan Radina 

6 ◆ ŽIVOT BĚCHOVIC 2/2011

Jak je to s tou poštou v Běchovicích? 

Nová  pediatrická  a alergologická  ordinace v Běchovicích 

Městská část Praha - Běchovice

zve občany na setkání se senátorem zvoleným v obvodu Praha 9

p. Tomášem Kladívkem

Setkání se uskuteční dne 3. března 2011 v zasedací místnosti úřadu MČ Praha - Běchovice

Přijďte se zeptat svého senátora na to, co Vás zajímá.

Ing. Ondřej Martan
starosta
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Tuto otázku slýchám od obyvatel zejména Bě-
chovic 2 v poslední době asi nejčastěji. Je tomu
již řada let, kdy zde byl uzavřen poslední obchod
s potravinami, a od té doby tady chybí. Tehdy ho
provozovala paní Urbanová, a ta by k tomu mo-
hla nejlépe říci, co musela absolvovat za peripe-
tie, aby ho vůbec mohla otevřít. Měla jistou vý-
hodu v tom, že si ho postavila na vlastním
pozemku jako soukromá osoba. To my bohužel
nemůžeme…

Městská část před časem provedla zjišťovací
řízení, zda-li by lidé v Běchovicích 2 uvítali vznik
nové provozovny obchodu s potravinami. Výsle-
dek byl jednoznačný. Ano.

Následovalo období, kdy jsme zjišťovali mož-
né umístění provozovny spolu se zjištěním před-
pokládaných výdajů na realizaci prodejního mís-
ta. Zjištění bylo neradostné. Umístění nové, byť
sebemenší budovy potravin by MČ přišlo na
mnoho set tisíc korun, a to se zatím bavíme
o pouhé úpravě místa a vybudování vhodných
přípojek. Po čase jsme tedy dospěli k závěru, že
v této formě je projekt nové budovy pro naši MČ
neakceptovatelný.

Chybějící obchod jsme však vnímali a stále vní-
máme jako významný nedostatek v občanské vy-

bavenosti čtvrti Běchovice
2. Hledali jsme mož-
ná řešení a jedno
se opravdu nabí-
zí. Na konci letoš-
ního roku vyprší
platnost smlouvy
o udržitelnosti pro-
jektu Park Běchovice
2006 s již dobře zná-
mou cukrárnou. Při uva-
žování co se zmíněnou budovou cukrárny dále,
jsme dospěli k závěru, že nejvhodnější bude cuk-
rárnu adaptovat pro prodej základních potravin.
V tuto chvíli je předčasné spekulovat o tom, jak
bude obchod fungovat a co se bude prodávat.
Jako reálný se tento záměr rozhodně jeví. Budo-
va prodej umožňuje, náklady spojené s adaptací
jsou minimální a prodejna bude mít jednoznač-
nou výhodu v přístupnosti z hlavní silnice. O kon-
krétním datu zahájení prodeje se jistě dozvíte
v některém z dalších čísel ŽB. Budeme se snažit,
aby to bylo co nejdříve.

Ing. Ondřej Martan
starosta

Tak, kdy už konečně budou ty potraviny ve dvojce?  

Z· A M·

Teploty nad nulou umožnily stavbařům pokračovat s fasádou školy

Oprava školy

Jednodenní prázdniny 4. února 2011

Jarní prázdniny 7.–13. února 2011
pro Prahu 9

Velikonoãní 21.–22. dubna 2011
prázdniny

Hlavní prázdniny 1. ãervence – 31. srpna 2011
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Návštěva u pana starosty!

V pátek 21.1.2011 jsme, my děti a naše paní učitelky navštívily,
našeho pana starostu. Ve 14 hodin nás pan starosta přijal a odpo-
vídal na naše připravené otázky. Byl velice vstřícný. Některé otázky
byly totiž „přímo na tělo“, ale on se nenechal „rozhodit“ a srozumi-
telně nám na vše odpovídal. Ukázal nám znak Běchovic a také jsme
si oněm povídaly.

Na závěr jsme dostaly odznáčky a občerstvení. My děti jsme mu
na oplátku předaly naše výkresy, které se mu moc líbily. Moc jsme
si to u pana starosty užily.

Tímto mu moc děkujeme a přejeme moc a moc úspěchů do dal-
šího starostování.

děti ze družiny
a vychovatelky ZŠ
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1. 1. třída se naplňuje do maximální kapacity 30
dětí.

2. Přijímají se pouze děti s trvalým bydlištěm ve spá-
dové oblasti školy (MČ Praha - Běchovi-
ce), v případě volné kapacity děti zaměst-
nanců školy.

3. Přijetí dětí vyžadujících integraci bude in-
dividuálně posouzeno s ohledem na cel-
kový počet zapsaných žáků.

4. V případě převisu poptávky se přednost-
ně přijmou děti podle pořadí přijetí při-
hlášky. Přihlášky podané v mimořádném
termínu se považují za podané jako po-
slední.

5. Pořadí přijímání dětí zaměstnanců určuje
vedení školy.

6. Ředitel školy má právo v případech hod-
ných zřetele přijmout dítě bez ohledu 
na výše stanovená kritéria. Tuto skuteč-

nost zdůvodní Školské radě a Komisi pro výcho-
vu a vzdělávání při ÚMČ Praha - Běchovice.

V Praze - Běchovicích dne 17. ledna 2011
Mgr. Jaroslav Svátek

ředitel ZŠ

PRAVIDLA PRO PŘIJÍMÁNÍ DĚTÍ DO 1. ROČNÍKU ZŠ
pro školní rok 2011/2012

ZÁPIS

DO MATE¤SKÉ ·KOLY

M· âTY¤LÍSTEK

Za Po‰tovskou zahradou 588

190 11 Praha 9 - Bûchovice 

Zápis proběhne ve dnech 7. a 8. 3. 2011

od 15.00 do 18.00 hodin

v budově MŠ ve žluté třídě.

Prosíme rodiče, aby si přinesli rodný list dítěte

a občanský průkaz.

Případné dotazy zodpovíme na tel.: 725 135 405
nebo e-mail: info@skolka-ctyrlistek.cz
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KULTURA
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jsem se po celých 10 let vždy ráda v knihov-
ně setkávala a kteří dotvářeli příjemné,
upřímné a vlídné společenství běchovické
knihovny. V práci knihovníka jsem se snažila
o to, aby se má práce nezúžila jen na půjčo-
vání knih z polic a jejich zařazování zpět. Vel-
kou radost mi dělaly v knihovně děti. Snažila

jsem se, aby našly v knihách kamarády a aby četly...
Mnohdy jsem se cítila v knihovně i důvěrníkem, rád-
cem, společníkem pro ty, kteří milují knihy, jsou rádi
mezi nimi a s chutí se podělí o zážitky z četby.

Jestli se mi to alespoň trochu povedlo, je to záslu-
ha především vás – čtenářů naší knihovny a pro mne
velké potěšení.

Děkuji za hezkých deset let života mezi pěknými
knihami a mezi dobrými lidmi.

Vaše bývalá knihovnice  
Mgr. Věra Santolíková

ŽIVOT BĚCHOVIC 2/2011 ◆ 11

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ
ÚŘAD OBLASTNÍHO SPOLKU PRAHA 7

Janovského 29, 170 00 Praha 7
tel./fax: 220 878 928

Stejně jako v minulých letech pro Vaše děti připravil Úřad oblastního spolku Českého červeného kříže Praha 7 

Letní tábor
V termínu od 2. července do 16. července 2011 ve Svatém Kameni v Humanitárním

a rekondičním zařízení Českého červeného kříže Praha 7.

Tábor je určen dětem ve věku 6 až 17 let.

Ubytováni je zajištěno v 3 až 6 lůžkových pokojích s umyvadlem. WC a sprchy společné na chodbě. Strava
5x denně přímo v objektu a stálý pitný režim.

Pro děti je připraven pestrý táborový program pod vedením zkušených vedoucích ČČK, plný soutěží, her,
koupání, výletů a jiných táborových akcí.

O zdraví všech účastníků se po celou dobu stará zdravotní sestra a doktor v místě tábora.

Letos je cena vzhledem k neposkytnutí dotace  MZ ČR,  5 600,- Kč.

Pokud máte zájem o tento letní tábor, kontaktujte nás na tel. čísle  220 878 928 a my Vám zašleme závazné
přihlášky a  podrobné informace. Nebo si přihlášku vyzvedněte na výše uvedené adrese.

V případě příspěvku Vašeho zaměstnavatele na tento pobyt je nutné požádat o zaslání speciálního formuláře
o vystavení faktury pro zaměstnavatele.

Na všechny se za kolektiv zkušených vedoucí těší.

Linda Sochorová Ivana Soukupová
Hlavní vedoucí LRT ČČK Ředitelka  ÚOS ĆČK, Praha 7

KNIHOVNA

Místní knihovna v Bûchovicích

úter˘ 9–12 15–18

ãtvrtek 12–18

www.praha-bechovice.cz/knihovna

Milí čtenáři naší malé, ale milé knihovny!

I v letošním roce vás čeká v knihovně spousta no-
vinek. A nejen knižních. Od 1. 1. 2011 pracuje jako
knihovnice Ing. Hana Santolíková. Čtenáři ji dobře
znají, protože mne v mé nepřítomnosti celou dobu
mého působení vždy ochotně zastupovala, takže pro-
blematiku knihovnické práce zná a rozumí i lidem
v Běchovicích, protože zde bydlí. Jsem přesvědčena,
že i dále bude běchovická knihovna rozdávat radost
těm, kteří o ni stojí a kterým pomáhá v životě.

Zároveň mi dovolte poděkovat všem, se kterými
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Stejně jako každý rok využívá MČ zimní období,
nebo lépe – období vegetačního klidu k úpravě, pro-
řezu a kácení dřevin. Ať už se jedná o dřeviny s cho-
robami, přestárlé nebo náletové, je třeba ke kácení
přikročit obezřetně a k okolí ohleduplně. V letošním
roce musel být bohužel pokácen i jeden z jírovců
v aleji před pomníkem běžců. V minulosti do něj zřej-
mě naboural automobil a strom nebyl po nehodě ná-
ležitě ošetřen. Na stromě vznikla rozsáhlá rána, kte-
rá začala postupně hnít, a strom se stal nebezpečný
pro své okolí. MČ požádala správce komunikace
(TSK Praha), pod kterou komunikace a přilehlé zele-
né pásy i s dřevinami spadají, o dendrologický posu-
dek. Z něj bohužel vyplynula nutnost strom pokácet.
Tak se i stalo, a na začátku ledna tohoto roku padl
mohutný strom k zemi. Na jeho místě bude vysazen
jírovec nový, odolnější vůči klíněnce a zároveň vhod-
ně doplňující stromořadí.

Michal jiřík
zástupce starosty

OHLÉDNUTÍ ZA DùNÍM V BùCHOVICÍCH

Prořez dřevin v Běchovicích

Nákup stroje

Pracovníci údržby městské části se seznamují s „novou posilou“  zejména zimní údržby – zametacím strojem „Tera –Vari"
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Na letitém stromě byla dobře vidět stará rána

Podûkování

Vážená paní Santolíková, 
rádi bychom Vám touto cestou poděkovali za Vaši neu-

tuchající lásku ke knihám a jejich čtenářům a za Vaši obě-
tavou práci a chuť pracovat se čtenáři všech věkových ka-
tegorii, počínaje dětmi v mateřské škole a konče babičkami
a dědečky. Díky Vám je naše knihovna za 10 let Vašeho
působení taková, jaká je – sice malá, leč útulná a plná knih
a přátelské atmosféry.

Ještě dlouho budou všichni vzpomínat na všechny
akce, které jste pořádala pro naše malé čtenáře, z nichž
nejznámější je slavná celorepubliková Noc s Anderse-
nem, kterou děti tak milují, o čemž svědčí i každým rokem
větší a větší počet dětských čtenářů.

Dovolujeme si Vám jak za nás, tak i za všechny sou-
časné i budoucí čtenáře z celého srdce poděkovat za
Vaši nedocenitelnou práci a zároveň věříme, že Vás
i nadále budeme v naší knihovně potkávat, i když jen
jako hosta, a že Váš úsměv a srdce na dlani a Vámi 
nastavená prestiž a kvalita knihovnické práce bude
i v budoucnu lákat nové a nové malé čtenáře a tím pod-
porovat tak potřebnou vzdělanost dalších mladých ge-
nerací.

S úctou k Vám za všechny zaměstnance 
ÚMČ Praha - Běchovice 

Mgr. Jitka Šnajdrová
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Stává se to jen velmi zřídka, ale stává se to. Bohu-
žel informace uvedená v předešlém čísle ŽB nedošla
naplnění. Dle informací, které jsme dostali při přípra-
vě lednového čísla ŽB v průběhu měsíce prosince –
o uzavírce Českobrodské ulice pro nákladní dopravu
od 18. 1. 2011 – jsme netušili, že dojde ke změnám.
Uzavírka Českobrodské přímo souvisí s rekonstrukcí
kanalizace v Újezdě nad Lesy. Tato rekonstrukce je
součástí investic hlavního města Prahy v roce 2011.

Hlavní město Praha však doposud nemá odsouhla-
sený rozpočet pro rok 2011, jehož součástí má být
tato investiční akce, a proto dochází k odkladu uza-
vírky Českobrodské – prozatím na neurčito. O aktu-
álním vývoji této ostře sledované události budeme in-
formovat v některém z dalších čísel ŽB i na webu
městské části. Za chybné oznámení se omlouváme.

redakce ŽB

Kamiony na Českobrodské jezdí pořád dál, co se děje?

Zatmění v Běchovicích

Po roce 2008 jsme se opět dočkali zat-
mění Slunce. Hned 4. ledna jsme si moh-
li vychutnat v dopoledních hodinách ten-
to unikátní jev. Slunce bylo zakryto ze
79% a díky čisté obloze bylo možné po-
zorovat celý tento nebeský jev.

Oproti měsíčnímu zatmění je to slu-
neční mnohem vzácnější, ale i krásněj-
ší. Vzniká v době, kdy je Měsíc v novu.
Náš Měsíc je 400x menší než Slunce,
ale také je zhruba 400x blíž k Zemi. Za
úplná sluneční zatmění tedy vděčíme
této úžasné náhodě, kterou nám příroda
naskytla. Měsíc může zakrýt Slunce
svým kotoučem téměř stejného průmě-
ru. Vidět úplné zatmění však vyžaduje
cestování do dalekých krajin do dlouhé-
ho, ale úzkého pásu  (na Zemi má šířku
maximálně 250 km), a to si jsou pozoro-
vatelé vědomi, že Měsíc Slunce zakryje
maximálně na 7 a půl minuty (déle to není
z hlediska rozměrů těles a nebeské me-
chaniky možné). Na větší ploše zemské-
ho povrchu však mohou lidé spatřit čás-
tečné zatmění Slunce, během kterého
měsíční kotouč elegantně „ukrojí“ část
slunečního, takže při pohledu přes
ochranný filtr můžeme spatřit Slunce ve
tvaru srpku či nakousnutého jablka. Na-
stává také případ, že se Měsíc nachází
v odzemí a je úhlově menší, nežli Slunce.

Letos nás čeká ještě zatmění Měsíce.
Toto nastane ve středu 15. června ve
večerních hodinách krátce po západu
Slunce. Půjde o jedno z nejočekávaněj-
ších měsíčních zatmění v tomto deseti-
letí, neboť Měsíc bude procházet přímo
středem zemského stínu a plná fáze po-
trvá téměř 101 minut. Zatmění spatříme
v podstatné části svého průběhu. Měsíc

Jasná obloha v Běchovicích umožnila sledovat zatmění slunce i v centru obce.

bude vycházet ve 21 hodin 9 minut SELČ (pro Prahu) nad JV ob-
zorem již téměř ponořen v plném zemském stínu.

Jan Jech
s použitím astro.sci.muni.cz

Podûkování

Děkuji MČ Praha -
Běchovice za dárek
k mému životnímu jubileu
a za milé blahopřání 
od p. starosty Ing. Martana
a pí. Hudečkové.

František Pospíšil 
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Vysoké teploty

Výstavba sběrného dvora pokračuje

„Poklady“ se objevily hned, jak slezl sníh. Ve stružce za mostem si někdo
„odložil“ nejen bojler, ale i pneumatiky!

Během nadprůměrně teplého ledna zbyly z prosincového
sněhu jen hromady černého marastu.

Odbočka k měnírně z ulice Mladých Běchovic připomíná tankodrom

Obří výtluky se opět objevily pod železniční tratí. Rozstřikující
se voda z nich znepříjemňuje

průchod chodcům
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ŠKOLIČKA
Turnaj MINI Star – Milovice:

1. místo

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Turnaje:

18. 12. 2010 – Vánoční turnaj
7. místo

30. 12. 2010 – Silvestrovský turnaj 
2. místo

Zápasy Zimní Ligy:

Běchovičtí sršni –  ČAFC Praha 12 : 2
Běchovičtí sršni –  FK Újezd n.L. A 4 : 9
Běchovičtí sršni – TJ Kyje 3 : 4
Běchovičtí sršni – Sokol Dolní Počernice 7 : 2

STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Turnaje:

18.12.2010 – Vánoční turnaj
roč. 2000 – 4. místo
roč. 2001 – 7. místo
30. 12. 2010 – Silvestrovský turnaj
roč. 2000 – 4. místo
roč. 2001 – 5. místo

15. 1. 2011 – Turnaj SPŘ MARS SVRATKA
7. místo

SPORT

VÝSLEDKY
SRŠŇŮ

Zápasy Zimní Ligy:

Běchovičtí sršni 2000 – SK Dolní Chabry 11 : 1
Běchovičtí sršni 2000 – Běchovičtí sršni 2001 7 : 2
Běchovičtí sršni 2001 – SK Český Brod 3 : 6
Běchovičtí sršni 2001 – TJ Kyje 2 : 9
Běchovičtí sršni 2001 – SK Třeboradice 5 : 7
Běchovičtí sršni 2000 – FK Brandýs-Boleslav 3 : 5
Běchovičtí sršni 2000 – SK Slavia Praha 0 : 8
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Oddílové okénko

Nacházíme se v polovině zimního období a naše muž-
stva přípravek se pilně připravují na nadcházející jarní část
sezony. Máme za sebou zápasy Zimní ligy SCB a několik
jednodenních turnajů. Naše fotbalová školička opět potvr-
dila své kvality, když na turnaji MINI Star v Milovicích opět
nedala soupeřům šanci a přivezla 1. místo. Mužstvo
mladší přípravky vykazuje stabilní výkony a je jasně vidět,
že jako tým fungují. Ve starší přípravce je to trochu jinak.
Díky široké základně jsme zvolili cestu rozdělení po roční-
cích (důvody jsem již psal) a tomu odpovídá i výkonnost.
Najednou máme mužstva „silnější“ a „slabší“, i takový jsem
slyšel názor. My to tak nebereme. Je jednoduché vybrat ty
nejlepší a dosahovat výsledků.

Naší snahou je dát klukům důvěru, dát jim jasně naje-
vo, že všichni jsou důležití a nezbytní v týmu. Myslíme i do-
předu. Na podzim budeme mít o mužstvo navíc a kluci se
musí připravit na své místo v týmu. Fotbal je pořád jenom
hra a zábava, to mějme na paměti! Nesmíme zapomínat
ani na naše nejmenší, je v nich budoucnost našeho fot-
balového oddílu a my tuto důležitou stránku věci nesmíme
zanedbat.

Chci touto cestou poděkovat předsedovi Tělovýchov-
né jednoty Sokol panu Františku Matouškovi za fi-
nanční záštitu pro naše nové trenéry.

Milan Štěpán
trenér  
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Na základě velkých proseb a přání dětí i rodičů v od-
díle kolečkového bruslení v Běchovicích, jsem se roz-
hodla již podruhé připravit lyžařské soustředění v Krko-
noších na chatě Rennerovy boudy od 3.–9. 1. 2011.
V pondělí jsem se naložila do poloprázdného autobusu
se svým báglem, který byl větší než já… a určitě i těžší…
i lyžemi a domluvila si s rodiči dětí, že mi vezmou dvě taš-
ky velmi potřebných věcí pro děti autem (jednalo se
o pastelky, bílé papíry, paruky, malovánka, a ceny za jed-
notlivé soutěže – plyšáky, a co se od sponzorů sehnalo).
Plán večerních aktivit jsem sice musela předělat, proto-
že se nás v pondělí sešlo na chatě jen 18, a ještě ke vše-
mu bylo na sněhu minus 17stupňů a tak jsme vydrželi ly-
žovat jen 2 hodiny odpoledne. V úterý pak zase začala
šílená mlha…nebylo vidět dál, jak na 5 metrů. Hrůza! Ly-
žařský výcvik vůbec nešel zorganizovat. Museli jsme se
spolehnout, že všechna děcka prostě nějak projedou sla-
lom a nějak sjezd… tak hned, jakmile se jen trošku dalo,
připravila jsem slalom i sjezd… naměřili časy, abychom
mohli večer předat diplomy a ceny. Ve čtvrtek pak dora-
zil zbytek osazenstva (bylo nás celkem 19 dětí a 21 do-
spělých) a tak jsme rodinami – Tomšů, Jandusů, Hřebíč-

NÁBOR DO ¤AD BùCHOVICK¯CH SR·≈Ò

Jako každoročně, tak i letos vyhlašujeme nábor hrá-
čů a hráček do řad Běchovických sršňů.

Máte-li rádi pohyb, legraci a chcete-li mít kolem sebe
spoustu kamarádů, jste na té správné adrese. Máme
pro Vás připravené super zázemí a vybavení, celou
řadu mistrovských a přátelských zápasů, turnajů jak
doma, tak v zahraničí a nebude chybět ani letní sou-
středění.

Takže kluci a holky neváhejte a přijďte mezi nás již
v lednu do sportovní haly, kde na Vás čekají kvalifikovaní

Srdečně zveme všechny příznivce kopané na slavnostní vyhlášení výsledků Zimní ligy
SC Běchovice a FK Újezdu nad Lesy, které se koná 

v nedûli 27. 2. od 15 do 17 hodin ve sportovní hale

Součástí programu je předání cen zúčastněným týmům, DJ Tom, artistické vystoupení s míči a autogra-
miáda našich fotbalových internacionálů. Účast přislíbili Radek Bejbl, Vladimír Šmicer, Petr Gabriel, 

Lukáš Zelenka, Michal Klesa a možná další. Přijďte si prožít příjemné dvě hodiny ve společnosti spor-
tovců, kteří reprezentovali naši vlast a ve fotbale jsou určitě dobrým vzorem pro naše fotbalové naděje!

Rennerovky II.

trenéři! Pro ročníky 2004-–2006 trenéři Katka a Roman,
pro 2002–2003 trenéři Luban a Míra, a pro 1999 až 2001
trenéři Milan, Libor a Standa. Kontakty na trenéry a roz-
pis tréninků najdete na našem fotbalovém webu.

Hrát a bojovat za Sršně je dnes velmi prestižní
záležitost! Přijďte a přihlaste se do oddílu s tradicí
spolehlivosti a jistoty!

Milan Štěpán
trenér  

ků, Bílků, Kafků, Vohnoutů, Paseckých a Toušků
– z oddílu kolečkového bruslení a od kamarádů
z jiných oddílů – Oberstejnovi a Novotných obsa-
dili celou horskou chatu. A tak se program upra-
vil tak, že se v pondělí soutěžilo ve skládání puzz-
lí, stavění dřevěné věže, v úterý v pexesu a ve
středu jsme se domluvili, že si půjdeme po veče-
ři zabobovat. Každý kdo měl, samozřejmě s če-
lovkou. A protože to bylo moc prima, tak jsme to
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v pátek zopakova-
li! Ve čtvrtek pak
děti soutěžily ve
zpěvu a vlastně,
v čem kdo chtěl…
v tanci, ve svém
umění – Jeník
předvedl perfektní
stříhání ušima!
Zlatá vrána nako-
nec putovala se
svou 7letou výher-
kyní na Prahu 10.
V sobotu jsme ve-
čer domluvili maš-
karní bál s diskoté-

kou. Nakonec se maškarní řádění tak líbilo, že na dis-
kotéku vůbec nezbyl čas, protože Luigi – Luděk Jan-
dus čapl kytaru a tak se zpívalo a učily jsme se nové
písničky a říkanky. Bylo to prostě moc fajn. A to, že
jsme pátek a sobotu nelyžovali, protože pršelo,
a sníh byl místy pryč a místy ledovka, nás zase až
tak moc nerozhodilo. Alespoň jsme si všichni odpo-
činuli. O plné žaludky se výborně postarala rodina
správcových Dědkových s kuchařem. Od těstovin,
knedlíků, rýže … jsme k omáčkám a masu měli i bo-
růvkové knedlíky a k snídani výborné domácí koláče!
A každý den jiný! Co víc si přát! Když je dobrá parta
lidí, dětí, ucházející sníh a výborná pohodová atmo-
sféra…!

Ivana Kafková

SBOR DOBROVOLN¯CH HASIâÒ

Patřím do kategorie občanů, kteří ještě pamatují
plesy ve staré sokolovně. I když spíš z vypravování
rodičů, kteří patřili k jejich pravidelným návštěvníkům.
Od nich jsem v době mé školní docházky slýchal, jak
to dnes slušelo na parketě novomanželům Vichovým,
Blance a Vaškovi Pešlovým a dychtivě jsem čekal, až
nám domů přinesou chlebíčky, dortík, nebo výhru
z tomboly.

Po absolvování tanečních jsem si vyzkoušel bě-
chovický parket a těšil se na každý další ples. Bohu-
žel červený kohout krátce na to přetrhal na dlouho
tuto krásnou tradici „vesnických“ plesů. Potěšila mě
iniciativa nového hasičského sboru, který navázal na
tradici a v bojových podmínkách nové tělocvičny
uspořádal První hasičský bál. V sobotu 22. ledna
jsem se mohl opět setkat s lidmi, které jsem dlouho
neviděl a mnohdy ani nepoznal.

Klasické dechovkové skladby zahájily v rytmu polky
a valčíku dlouhou noc a na parket přilákaly první ta-

Setkání generací

K poslechu a k tanci hrál „Taneční orchestr Stanislava Douši“

nečníky. Nechyběli mezi nimi mladí, ale ani ti dříve na-
rození. Jakoby se člověk přesunul o čtyřicet let dozadu.
Parket jako dříve ovládli manželé Vichovi, tentokrát se
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svými dětmi. Stejně tak i Václav Pešl se svojí dcerou. Jenom my, kte-
ří jsme v té době s tancem začínali, přemýšlíme zvolna o důchodu
a na našich místech jsou naše děti. Jak se tak dívám po sále, vidím
nejen své spolužáky (Petr Haman), ale i „děti“, které se mnou trávi-
ly spoustu času v oddíle Bílé klíče (Pavlové Císař a Lněnička), ka-
marády z táborů (Renáta Hamplová, Ivana Kafková, Petr Kafka),
z mladších pak spolužáky mého syna (Daniela Teplanová ) a děti
mých kamarádů (Mirka Budilová, Lucka Hamplová). Ples tak splnil
očekávání a tak se podařilo při pěkné hudbě, dobré zábavě a s tro-
chou občerstvení dát opět dohromady všechny generace. Je dob-
ře, že nepřišli jen starousedlíci, ale i ti, kteří se do Běchovic přistě-
hovali teprve nedávno. Rytmus se změnil a my mohli obdivovat
taneční umění manželů Jandusových a Černých v tancích čača
a waltz.

Nezůstalo jen při poslechu hudby a tancování. Program zpest-
řily dvěma vystoupeními mažoretky. Ke každému plesu patří i tom-
bola. I zde mohli účastníci vyhrát velké množství cen. Milým pře-
kvapením bylo losování vstupenek, kdy každý měl možnost získat
některou ze zajímavých cen, věnovaných sponzory.

Doufejme, že tento počin nezůstane osamocen a podaří se ob-
novit tradici běchovických plesů. Kdo další si troufne napodobit ha-
siče a uspořádat skvělý večer pro více než 200 lidí? Můžeme se tě-
šit hned příští měsíc na masopustní zábavu. Věřím, že návštěvnost
překoná první vlaštovku a sál bude praskat ve švech.

Jan JechMartina a Petr Vichovi nezapřeli své rodiče a uká-
zali své taneční umění

Václav Pešl vyzval k tanci svoji dceru Renatu Hamplovou Nechyběla ani tombola

Ples navštívil starosta MSH Praha p. Jindřich Riesner (na fotce
první zleva)

Pavlové Lněnička a Černý se vými manželkami rozbalují lístky
tomboly
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Oko každého muže, ale i ženy potěšily ladné křivky mažoretekNová generace zažila prvně velký ples v Běchovicích (vpravo 
Daniela Teplanová)

Fotografie z Hasičského bálu je možné si prohlédnout na webových
stránkách městské části, odkaz:

http://www.mladebechovice.cz/fotokronika/
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V druhém díle Běchovického uličníku se přesune-
me převážně do Běchovic II. a podíváme se na ulice,
které mají hned několik prvenství v rámci naší měst-
ské části. Dozvíme se například, která ulice je ne-
jdelší, která je nejnověji pojmenovaná, ale také se
zaměříme na tu nejfrekventovanější.

âeskobrodská  

Je pomyslnou páteří Běchovic a jako jediná spoju-
je obě části obce. Protíná celý katastr od hranic s Dol-
ními Počernicemi až k Újezdu nad Lesy. Tím se stala
nejdelší ulicí celé městské části a měří zhruba 3,5 km.
Je také zároveň ulicí nejdůležitější, a to nejen z hle-

BùCHOVICK¯ ULIâNÍK

diska dopravního, ale i z hlediska historie a významu
celé obce.

Název je odvozen od středočeského města Český
Brod, který leží od Běchovic cca 18 km vzdušnou ča-
rou východním směrem. Silnice byla původně důleži-
tou stezkou spojující Čechy s Moravou. Významná
byla též pro poštovní dopravu. Přímo v Běchovicích
byla v roce 1755 zřízena v budově hospody poštovní
stanice se všemi nezbytnými provozy. Dnes je budo-
va Staré pošty historicky a stavebně nejcennější pa-
mátkou naší městské části. Českobrodská ulice
se také zapsala do dějin sportu. Každoročně ožívá
vždy poslední zářijovou neděli nejstarším běžeckým
závodem v Evropě, který se pravidelně koná od roku
1897. Desetikilometrový silniční závod má začátek
u legendárního patníku č. 13 v Běchovicích I. a cíl je
na Žižkově.

I dnes je tato silnice důležitou dopravní tepnou,
a zvláště ve špičkách pracovních dnů bývá často pře-
tížena individuální automobilovou dopravou.

Před připojením Běchovic k Praze nesla název
Pražská, čímž bylo vystihnuto její směrování do stře-
du hlavního města.

·tûrboholská spojka  

Komunikace je radiálou, která spojuje Městský
a Pražský okruh. První část radiály navazuje na Již-
ní spojku u Zahradního Města za mostem přes ulici
Průběžná a pokračuje přes lanový most až ke kříže-

Českobrodská ulice během 33. ročníku běžeckého závodu 
Běchovice - Praha, který se konal 5. května 1929
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ní s Černokosteleckou a Průmyslovou ulicí. Tento
úsek byl stavěn od dubna 1989 do prosince 1997 Do-
pravními stavbami Uherské Hradiště.

Na něj navázala další etapa – od Průmyslové uli-
ce až k Běchovicím, kde spojka plynule přechází
v Pražský okruh směrem na Černý Most. Druhý
úsek stavěly Dálniční stavby Praha od dubna roku
1997 až do června roku 2000. Do provozu byla ra-
diála uvedena 29. srpna 1999 a v tomto druhém
úseku byla pojmenována jako Štěrboholská spojka.
Název je odvozen od skutečnosti, že komunikace
vychází z křižovatky ležící na katastrálním území
Štěrboholy a její největší část prochází tímto ka-
tastrálním územím. Již v době pojmenování nebyl
název se slovem spojka považován za nejvýstiž-
nější, ale tímto způsobem měl být odlišen od Štěr-
boholské ulice.

Od podzimu 2009 se buduje tzv. zkapacitnění Štěr-
boholské radiály. Jedná se o výstavbu v místě, kde
Městský okruh provizorně přechází ve Štěrboholskou
radiálu. Stavba představuje vystavění druhé (jižní)
větve za lanovým mostem, kde dosud provizorní ře-
šení omezuje kapacitu komunikace.

Svojí intenzitou dopravy se Štěrboholská spojka
řadí k nejvytíženějším komunikacím v celé České re-
publice.

Ke Tfiem mostÛm  

Ulice začíná u běchovického nádraží a vede vý-
chodním směrem souběžně s Českobrodskou.V sou-
časné době je to nejnověji pojmenovaná komunikace
v naší městské části.

Svůj název oficiálně dostala dne 4. května 2004
usnesením Rady hlavního města Prahy. Jak samotný
název již napovídá, ulice směřuje k místu, kde pod

Plánek znázorňující popisované ulice a jejich okolí

Tři mostní oblouky, které nesou významnou železniční trať
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železniční tratí z Prahy do Pardubic protéká říčka Ro-
kytka a jsou zde vybudovány tři mostní oblouky. Tu-
nely dlouhé padesát metrů byly vystavěny při rozši-
řování trati v roce 1953. Nezvyklá šířka mostu

je dána faktem, že byl dříve součástí seřaďovacího
nádraží pro nákladní vlaky a je na něm položeno deset
páru kolejnic.To nyní už nemá takový význam jako v mi-
nulosti, slouží hlavně jako odstavná plocha pro náklad-
ní vlaky. V září roku 2006 začala probíhat rekonstrukce
zdejšího traťového úseku. V roce 2007 byl most opra-
ven a přibyly na něm prosklené protihlukové stěny.

Vrátíme-li se ještě na skok do historie železnice, tak
první vlak zde projel 4. srpna 1845. Pravidelný provoz
na dráze začal 1. září téhož roku a o měsíc později za-
čala jezdit na trati i nákladní doprava. Běchovice byly
tehdy první železniční stanicí na této trati od Prahy.

Do Dubãe  

Nejzápadnější ulicí Běchovic, která bezprostředně
navazuje na rodinné domky, nese od roku 1976 ná-
zev Do Dubče.

Název vychází z jejího směrování na městskou
část Praha-Dubeč, která jako ves existovala prav-
děpodobně již v 9. století. První písemná zmínka je
však pozdějšího data ve starých písemných pa-
mátkách z roku 1088, kdy za vlády knížete Vrati-
slava byla založena kollegiátní kapitula vyšehrad-
ská. Součástí Dubče je také dříve samostatná ves
Dubeček. Její název vznikl buď podle rozsáhlých
dubových lesů, které v okolí bývaly, nebo je odvo-
zen od výrazu pro robotníky specializované na ká-
cení a zpracování dřeva, zvláště dubů. Dubeč dříve
fungovala jako převážně dřevařská osada zásobu-
jící touto významnou surovinou centrum Prahy.
Dnes má městská část rozlohu 850 ha a 2 769 oby-
vatel.

Do roku 1976 nesla ulice název Lipová. Ten byl
odvozen od stromořadí lip, které bylo podél komu-
nikace vysazeno. Lípy krášlí ulici i dnes, a zvláště
během letních dnů poskytují chodcům příjemný
chládek.

Bc. Aleš Rudl

POLICIE INFORMUJE

¤IDIâI,

právû skonãila platnost Va‰i „staré“ dálniãní známky!

Roční dálniční známky – platí vždy od 1. 12. předchozího roku do 31.1. roku následujícího, cel-
ková platnost je tedy 14 měsíců. Krátkodobé dálniční známky – platí vždy po dobu vyznačenou
prodávajícím na známce. Při delší cestě lze použít dvě krátkodobé známky za sebou.

S použitím internetu
Šárka Hudečková
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Každý odpovědný chovatel psa dbá zejména na to,
aby jeho pes byl:
– po nabytí trvale označen mikročipem nebo tetováním
– nahlášen správci daně a řádně registrován
– pravidelně očkován proti vzteklině
– při pohybu na veřejné zeleni upoután na vodítko
– při projevech agrese vůči jiným zvířatům nebo li-

dem opatřen náhubkem
– ponechán mimo dětská hřiště a pískoviště ale i vod-

ní nádrže
– vycvičen v základních pokynech poslušnosti

Věděli jste že:
– pokud si neuklidíte znečištění po vašem pejskovi

tak můžete dostat od městské policie pokutu až do
výše 1000,- Kč

– pokud váš pes vběhne na dětské hřiště můžete do-
stat pokutu až 1000,- Kč (na všechny dětské hřiš-
tě v Běchovicích je vstup psům zakázán!!!)

– městská policie několikrát ročně provádí akci PES,
tato akce je zaměřena především na povinnost
chovatele trvale označit svého psa a nahlásit ho na
úřad, zjišťují se i zaplacené poplatky a v neposled-
ní řadě i znečišťování veřejného prostranství

okrskář MěP Tomáš Lesňák

233 554 242 – útulek pro opuštěná zvířata
283 011 711 – odchytová služba MP hl.m. Prahy

Chovatel psa je povinen odstranit

z vefiejného prostranství

zneãi‰tûní, které po sobû

jeho pes pfii venãení

zanechal!!!

OKÉNKO ZDRAVÍ

Dárcovství krve  

Při přípravě únorového čísla jsem nemusela dlouho
přemýšlet nad tématem, neboť mě napadlo právě při
samotném dárcovství krve. Nač psát téma: zdravý ži-
votní styl, články o cvičení, zdravé životosprávě?
V současné době je poměrně velký nedostatek
mladých dárců krve a tak můžete pomoci právě Vy
a teď, „zdraví, silní jedinci“, právě možností darovat
krev.

Ráda bych apelovala na ty z Vás, kteří se již něko-
likrát zamýšleli nad možným dárcovstvím krve, ale
dosud tak z různých důvodů neučinili, aby přišli
a pomohli.

Navíc během let může člověka přepadnout nějaká
choroba, která mu navždy znemožní dávat krev, a pak
bude pozdě případnou přijatou krev morálně splácet.
Takže si myslím, že je lepší neváhat, a začít dávat krev

včas. Našla jsem webové
stránky a na něm odpovědi na
některé mé nejasnosti, zkrát-
ka takové uklidňující informa-
ce ohledně některých princi-
pů i detailů. Věřte mi na
webových stránkách je ne-
přeberné množství informací, ze kterých můžete čer-
pat a kde je vše dokonale popsáno.

Pro ty z vás, kteří stále váhají, bych ráda věnovala
vzkaz.

Odměnou Vám bude opravdu příjemný pocit, že
jste něco učinili pro druhé, i když je nevidíte, odmě-
nou Vám také bude velice milý personál, který den co
den vidí, že ti co chtějí pomoci, znovu a znovu při-
cházejí.

Šárka Hudečková

V naší městské části se stále více hemží upozornění,
dá se říci i stížností na majitele psů, kteří po svých
pejscích neuklízí. Proto si tímto dovolujeme apelovat
na psí páníčky, aby tak činily. Příště to můžete být prá-
vě vy, kdo si na botě odnese smradlavý „psí dáreček“.

Přinášíme několik zásad, či nařízení, které je třeba
dodržovat.

ÚMČ Praha - Běchovice
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Několik odpovědí na nejčastěji otázky.

Jak často mohu dávat krev?

Zdravá osoba muže krev darovat vždy po 10 týdnech, žena 4x, muž  5x ročně.

Jak je sledováno mé zdraví?

Vyšetřuje se teplota, tlak krve a puls. Malý vzorek krve se vyšetřuje zejména
na hemoglobin – krevní barvivo, jehož hladina musí být v bezpečnostním limi-
tu. Jestliže projdete tímto vyšetřením, jste považován za zdravého a jste scho-
pen darovat krev.

Existují ještě další vyšetření darované krve?

Každá jednotka musí být vyšetřena na přenosné choroby, které jsou udány ve
Vašem dotazníku.

SUDOKU A NùCO NOVÉHO

Vážení a milí čtenáři,

ti z Vás, kdo se těšili na luštění Vašich oblíbených křížovek, nezoufejte. Při-
pravili jsme pro Vaše hlavičky trocha jiného luštění a trocha zábavy.

Doufáme, že to bude pro Vás příjemné zpestření a pomůžete tak i našim
školákům, kteří budou Vaši radu potřebovat, i když možná, kdo ví……………

Vaše redakční rada
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Autobus všichni vnímáme jako dopravní prostře-
dek. Prostředek k přiblížení se svému cíli. Zkusme se
na něj podívat trochu hlouběji. Všimli jste se té paní s
velkou taškou, smutného starého pána, nerudného
mladíka či usměvavé holčičky? Také jedou autobu-
sem, také mají nějaký cíl cesty. Stejně jako my v na-
šem projektu „plný autobus“, který vás i nás bude pro-
vázet po celý tento rok.

Co nám přiveze? Možnost všímat si jeden druhé-
ho, plnit si navzájem svá přání a dozvědět se o sobě
něco víc. A to ať na akcích již tradičních nebo na těch
zcela nových, o kterých vás budeme v průběhu roku
informovat. Prozradím jen, že se na nich budete moci
setkat se zajímavými osobnostmi našeho kulturního,
sportovního nebo politického života. S kterými, bude-
te moci z části ovlivnit i vy sami.

Neposeda, ten nikdy nedospělý rošťák, který „ ne-
chce sedět doma“ toho pro vás na letošní rok připra-
vil opravdu hodně. Jednou z nejviditelnějších změn
budou nové internetové stránky, tedy prostor pro
snadnější komunikaci s našimi pracovníky, takže se
jich budete moci ptát na to, co vás zajímá téměř on-
line.

A co naše kluby?

V nových prostorách mateřského centra Koloběž-
ka probíhá několik kroužků a samozřejmě setkávání
maminek s jejich ratolestmi. O tom kdy a co si mů-
žete přečíst na stránkách Neposedy. Nově připravu-
jeme kurzy angličtiny pro začátečníky, streetdance
pro začátečníky a cvičení pro ženy. Váháte, zda se
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máte přihlásit do kroužku nebo se zúčastnit setkání
v mateřském centru? Není nic jednoduššího, než se
prostě přijít jen podívat. Věřte, že není lepší pohled
na malého neposedu oblečeného do zástěrky, vy-
zbrojeného štětcem a barvami a malujícího třeba
sluníčko. A přitom vidět spokojený pohled jeho
mámy, která ví, že mu může dopřát zábavu, která by
jí v domácích podmínkách přinesla jen spoustu uklí-
zení a starostí.

Autobus. Přemýšlíte, kam chodí vaše děti ve vol-
ném čase? Co dělají? O čem si povídají? Nízkopra-
hový klub Autobus je tu pro ně. Nabízíme bezpečný
prostor a možnost promluvit si o tématech, o kterých
se těžko mluví, a přesto jsou důležitá. Klub Autobus
nabízí místo pro volný čas a nápady. V klubu máme
fotbálek, šipky, stolní tenis, knížky, počítače. Všechny
činnosti klubu se dějí pod vedením zkušených pra-
covníků klubu.

Tady jsou témata, která obvykle řešíme:

konflikty ve skupině, ve vztazích
hledání brigády, práce
škola – záškoláctví, jak udělat, aby nepropadli, po-

moc s tvorbou referátů, s rozhodováním, kam dál
(zš->sš, sš->?)

závislosti – co dávají, co berou, rizika, jak je možné
přestat

rodina – jak zvládat, jak líp vycházet
záliby – kde a jak je možno rozvíjet, co pro to může

udělat klub

NEPOSEDA

Neposeda o. s. k projektu „plný autobus“

ÚNOR OVÉ  PRANOSTIKY

Únor bílý a mrazivý naději na ………………........................................................

Únorové hřmění vlhké, sychravé jaro a ………........................................……….

Usadí-li se bílá husa v únoru na poli, ……….....................................……………

Na svatého Blažeje ……………….................................................................…...

Na svatého Matěje musí skřivan vrznout, i kdyby ….............................…………

Hromnice – půl svíce, ……………...................................................................….

V únoru se zima setkává s ……….................................................................…..

Vyluštění únorových pranostik najdete na str. 27
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DOUâOVÁNÍ ÎÁKÒ Z·

V průběhu celého školního roku nabízíme individuální doučování žáků ZŠ  i SŠ
z matematiky, českého jazyka, angličtiny, případně i dalších předmětů.

Naši lektoři pomohou Vašim dětem s přípravou na přijímací zkoušky, děti si pro-
hloubí a upevní znalosti získané ve škole.

Výuka probíhá v budově ZŠ Běchovice.

V případě zájmu kontaktujte Alici Pechovou na tel. č.: + 420 733 685 911
nebo na vzdelavani@neposeda.org.

zákon – jaké je znění, jaké tresty hrozí – např. nele-
gální graffitti, rvačky na veřejnosti

Nedílnou součástí naší práce je i vzdělávání. A to
nejen nás samotných. Žákům základní školy nabízí-

me individuální doučování. Součástí projektu „plný
autobus“ bude i pokračování v doučování dětí z dět-
ských domovů.

INZERCE
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Pokládka zámkové
dlažby a jiné zednické

práce.

Tel.: 776 015 558

Pro naši provozovnu
na Xaverově přijmeme
pracovnice na pozice:

šička textilu,
střihačka a na pozici
obsluha vyšívacích

automatů.

Požadujeme praxi
v textilním průmyslu

a pracovitost.

Kontakt: Petr Štěpánek
603 214 350,

dudek@dudek.cz
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Uzávěrka
inzerce a příspěvků 

pro č. 3/2011 je 15.2. 2011

Nabízíte zajímavou sluÏbu??

Prodáváte ãi naopak nûco sháníte??

INZERUJTE V ÎIVOTù BùCHOVIC!!!!

tel.: 281 028 611

734 448 768

e-mail: sekretariat@praha-bechovice.cz

Řešení ze strany 27

Únor bílý a mrazivý naději na úrodu posílí.
Únorové hřmění vlhké, sychravé jaro a nemoce rozličné vyznačuje.
Usadí-li se bílá husa v únoru na poli, bude hodně obilí.
Na svatého Blažeje vody plné koleje.
Na svatého Matěje musí skřivan vrznout, i kdyby měl zmrznout.
Hromnice – půl svíce, půl krajíce.
V únoru se zima setkává s létem.

LÉâBALÉâBA

OBEZITYOBEZITY

PORADNA PRO LÉČBU NADVÁHY
pro dospělé i mládež  

poliklinika Kutná Hora 
MUDr. J. Polák tel: 602721869 

www.obezitologie.cz

Komplexní zpracování daÀové evidence, vedení
úãetnictví, mzdová agenda, evidence DPH, silniãní daÀ

pro OSVâ, malé a stfiední firmy. Pfiipravíme daÀové pfiiznání,
pfiiznání k DPH (mûsíãní, ãtvrtletní), mzdy, pfiehledy
o zdravotním a sociálním poji‰tûní, v˘poãet mzdy,

zaúãtování, v˘kaz odvodu danû. Poradenství. Úspû‰nû
poskytujeme dotaãní poradenství z EU.

Grant Consulting, s.r.o.,
prochazkova@granty-dotace.cz, 602 566 574,

Technologick˘ park,
Podnikatelská 553, Bûchovice – Praha 9.
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